



Chelovek. 2013-2024

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 6 Volume . 2016

Transdisciplinarity in the philosophy and in the science: A round-table

Elena Yaroslavtseva

Sergey M. Malkov

Vadim Rozin

Abstract

The publication provides an overview of the materials of the Round Table, held in March 2016 in the IF RAN Sector of methodology of interdisciplinary research of Human being in order to discuss the monograph of the same name. The subject is one of the most topical since trends to transdisciplinarity in the development of scientific knowledge are now on the rise due to both extrascientific factors and internal imperatives of the science.

Keywords list (en): TRANSDISCIPLINARITY, INTERDISCIPLINARY RESEARCH, SCIENTIFIC DISCIPLINE, ETHOS OF THE SCIENCE, BIOTECHNOLOGIES, PROJECTIVENESS, POST-CONSERVATISM

Date of publication: 01.12.2016

Citation link:

Malkov S., Rozin V., Yaroslavtseva E. Transdisciplinarity in the philosophy and in the science: A round-table // Chelovek. – 2016. – Issue 6 C. 33-44 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000600-1-1-ru-4/>

Трансдисциплинарность в философии и науке материалы круглого стола

Ярославцева Елена Ивановна

Малков С. М.

Розин Вадим Маркович

Аннотация

Публикация представляет собой обзор материалов Круглого стола, состоявшегося в марте 2016 года в Секторе методологии междисциплинарных исследований человека ИФ РАН. Он был посвящен обсуждению коллективной монографии "Трансдисциплинарность в философии и науке: подходы, проблемы, перспективы". Тема монографии - одна из востребованных, поскольку налицо усиление интеграционных тенденций в развитии научного знания, обусловленных как внешними по отношению к науке факторами, так и внутренними императивами.

Ключевые слова: ТРАНСДИСЦИПЛИНАРНОСТЬ, МЕЖДИСЦИПЛИНАРНЫЕ ИССЛЕДОВАНИЯ, НАУЧНАЯ ДИСЦИПЛИНА, БИОТЕХНОЛОГИИ, ЭТОС НАУКИ, ПРОЕКТИВНОСТЬ, ПОСТКОНСЕРВАТИЗМ

Дата публикации: 01.12.2016

Ссылка для цитирования:

Малков С. М. , Розин В. М. , Ярославцева Е. И. Трансдисциплинарность в философии и науке материалы круглого стола // Человек. – 2016. – Номер 6 С. 33-44 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000600-1-1-ru-4/>